
 
 

 
 

 
 

Århus 06.02.2025 

 

10 dages forespørgsel – Presse oprustning i MSO 

 
Rådmanden indførte at forvaltningen skulle lave udkast til hans SoMe, da han blev rådmand. Han 
ansatte ny pressemedarbejder, og nu siges der, at rådmanden har ansat endnu en pressemedarbejder. 
Det er en voldsom oprustning i rådmandens tid. Og det er vi meget uforstående for i Liberal 
Alliance, og har derfor nogle spørgsmål vi ønsker besvaret. 

 

1. Har Sundhed og Omsorg for nylig ansat en ny pressemedarbejder?  
 

2. Hvis ja, hvad er årsagen til denne oprustning, set i lyset af, at opgaven hidtil har kunnet 
varetages et ét årsværk?  
 

3. Laver pressemedarbejder materiale,- henvendelser til pressen osv. som ikke er rådmandens 
ressortområde? 
 

4. Er der et sammenfald mellem oprustningen af pressemedarbejdere til det dobbelte og et 
kommende kommunalvalg?  
 

5. Hvad er den årlige udgift til oprustningen og hvordan finansieres denne ekstra udgift?  
 

6. Er det rådmandens/direktørens vurdering, at disse midler kunne være bedre brugt på 
borgernære ydelser? 
 

7. Kan forvaltningen forstå, at det kan give anledning til undren, at der oprettes en ny afdeling 
med direkte reference til den øverste ledelse med navnet “Politik, Udvikling og 
Kommunikation” særligt i et valgår?  
 

8. I den forbindelse ønskes en opgørelse over hvor mange ansatte, der vil være i den nye 
afdeling for ‘politik, udvikling og kommunikation’, disses opgaver samt den samlede 
lønsum for den nye afdeling.  
 

9. Er der planer om yderligere fordyrende tiltag inden for ‘politik, udvikling og 
kommunikation’ inden for den nærmeste fremtid?  

 



 
 

 
 

 
 

Motivering:  

Det er vigtigt, at borgmester og rådmænd kommunikerer til Århusianerne om deres arbejde. Men 
det store embedsapparats understøttelse af rådmænd, skaber også en skævhed i byrådet i forhold til 
mulighederne for kommunikation til Århusianerne. Hertil kommer risikoen for, at neutrale 
embedsmænd laver partipolitisk arbejde. Rådmanden for Sundhed & Omsorg har på det seneste delt 
flere videoer, der mere bærer præg af partipolitisk end ressortpolitisk. Hvis det er tilfældet, er det 
fuldstændig uacceptabelt. Det er misbrug af skatteborgernes penge og skal stoppes. 

 

 
På vegne af  
 
Henrik Arens – Liberal Alliance 


